
میراث فرهنگی،  مدیرکل  جامعه:  گروه 
گردشگری و صنایع دستی استان کرمان با 
اشاره به مشکلات باغ شاهزاده ماهان برای 
تامین آب گفت: »این باغ جهانی انشعاب 
آب ندارد و برای تامین آب آن باید از پمپ 
آب استفاده کرد که هر از چند گاهی دچار 
زیادی  هزینۀ  باید  که  می شود  مشکلاتی 

صرف رفع مشکل کرد«.
و  آب  اداره  »از  افزود:  فعالی  فریدون 
فاضلاب استان درخواست یک انشعاب آب 
و کنتور برای باغ شاهزاده داریم که بتوانیم 

نیاز مسافران را مرتفع کنیم«.
 ۱۱ وی  کرمان،  ایسنا  گزارش  به 
گردشگری  کارگروه  جلسۀ  در  تیرماه 
اشاره  با  کرمان  استان  صنایع دستی  و 
سرویس های  ساماندهی  بحث  اینکه  به 
از  شهرها  داخل  و  بین راهی  بهداشتی 
است،  میراث فرهنگی  وزارت  برنامه های 
چشمه   ۸۰ حاضر  حال  »در  کرد:  بیان 
در  استان  سطح  در  بهداشتی  سرویس 
حال ساخت است که به زودی ۲۰ سرویس 
این  به  هم  ماهان  شاهزاده  باغ  بهداشتی 

تعداد افزوده می شود«.
استان کرمان  میراث فرهنگی  مدیرکل 

یادآور شد: »در کنار ساخت سرویس های 
و  صنایع دستی  فروشگاه های  بهداشتی، 
مراکزی برای ارائۀ خدمات به گردشگران 

و مسافران نیز اجرا می شود«.
گذشته  سال های  »در  داد:  ادامه  وی 
اجرای تعدادی سرویس بهداشتی بین راهی 
بر عهدۀ شرکت توسعه گردشگری گذاشته 
به  هم  تعدادی  و  ناتمام  تعدادی  که  شد 
مکانی  موقعیت  بودن  نامناسب  علت 
یک  با  باید  که  ماند  باقی  بلااستفاده 
برنامه ریزی مناسب و با مشارکت راهداری، 
این  شهرسازی  و  راه  و  نفت  شرکت 
سرویس های بهداشتی را اجرا یا به بخش 

خصوصی واگذار کرد«.
ساماندهی  »برای  کرد:  بیان  فعالی 
شهری  داخل  بهداشتی  سرویس های 
اوقاف  اداره  و  شهرداری  همکاری  به  نیز 

نیازمندیم«.
مشترکی  تیم های  »باید  گفت:  وی 
متشکل از دستگاه های مرتبط ایجاد شود 
و دو بار در هفته از سرویس های بهداشتی 
پیک سفر،  ایام  در  بتوانیم  تا  بازدید کرد 

رفاه و راحتی مسافران را فراهم کنیم«.
استان کرمان  میراث فرهنگی  مدیرکل 

در ادامه به مرمت و ساماندهی قلعه دختر 
و اردشیر اشاره کرد و افزود: »خوشبختانه 
با همکاری شهرداری  در ماه های گذشته 
کرمان طرح های خوبی برای این موضوع 
در نظر گرفته شد به طوریکه تاکنون ۷.۵ 
 ۷.۵ و  شهرداری  توسط  تومان  میلیارد 
برای  میراث فرهنگی  توسط  نیز  میلیارد 
داده  شده  اختصاص  مذکور  طرح های 

است«.
وی بیان کرد: »برای ساماندهی این دو 
قلعه به همکاری بیشتر استانداری کرمان 
درهم  حلقه های  همچون  تا  داریم  نیاز 
مرمت  و  گردشگری  توسعۀ  برای  تنیده 

بناهای تاریخی تلاش کنیم«. 

گروه جامعه: سیلابی که ۱9 خردادماه 
شهرستان  در  بهاری،  بارش های  پی  در 
هشونی  معدن  به  شد،  جاری  کوهبنان 
بخش طغرالجرد خسارت زیادی وارد کرد و 
زغال استخراج شده در یک ماه گذشته این 

معدن را هم با خود برد.
این حادثه،  از  قریب یک ماه  با گذشت 
بلاتکلیف  همچنان  هَشونی  معدنکاران 
هستند و استخراج زغال سنگ متوقف شده 
است. به گفتۀ فرماندار کوهبنان، این معدن 
به دلیل تخریب بسیار وسیع سیل و برای 
به مدت دو هفته  به روال عادی،  برگشت 
تولید زغال نداشت. توکلی با بیان این که به 
امکانات و تجهیزات معدن هشونی بین ۶۰ 
تا ۱۰۰ درصد خسارت وارد شده، گفت که 
تجهیزات، ماشین آلات، جرثقیل، بنکر های 

زغال و لوازم اولیه تخریب شده و در حال 
حاضر کارگران معدن فقط کار جابه جایی 

گل ولای و پاک سازی را انجام می دهند.
وی با بیان این که بر اساس برآورد اولیه 
حدود ۱۰۰ میلیارد تومان به زیرساخت های 
است،  شده  وارد  خسارت  هشونی  معدن 
افزود: »عمق فاجعه به حدی است که نیاز 
استانی  و  کشوری  مسئولین  مساعدت  به 
دارد«. به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان 
کرمان، توکلی بیان کرد: »به گفتۀ مدیران 
معدن هشونی و بر اساس شواهد، متاسفانه 
خریداری  چوب  تنُ   ۳۵۰ از  بیش  سیل 
مناطق  به  را  زغال  استخراج  جهت  شده 

پایین دست معدن برده است«.
کوهستانی  دلیل  »به  داد:  توضیح  وی 
رودخانه های  شدن  جاری  و  منطقه  بودن 

معدن  وارد  به همراه گل ولای  آب  فصلی، 
هشونی، تونل ها و ساختمان های اداری این 

معدن شده است«.
»نماینده  داد:  ادامه  کوهبنان  فرماندار 
مجلس شورای  در  کوهبنان  و  زرند  مردم 
اسلامی برای رفع مشکلات معدن هشونی 
صندوق  رئیس  سفر  با  تا  دارد  پیگیری 
بازنشستگی فولاد در راستای رفع مشکلات 
اساسی  اقدام  خسارت ها  جبران  و  موجود 
»فرمانداری  افزود:  وی  پذیرد«.  صورت 
کرمان،  استاندار  طریق  از  هم  شهرستان 
معاون عمرانی و مدیرکل بحران استانداری 
پیگیر حل و فصل مشکلات مربوط به سیل 
است  به حدی  فاجعه  به  ولی عمق  است، 
و  مسئولین کشوری  مساعدت  به  نیاز  که 

استانی است«. 
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حسنپور:
خاموشی چاه ها خسارت 

جبران ناپذیری به کشاورزان 
وارد می کند

با  بردسیر  و  سیرجان  مردم  نماینده  اقتصاد:  گروه 
کشاورزی  محصولات  درصد   ۲۵ از  بیش  این که  بیان 
از  »یکی  گفت:  است،  کرمان  استان  به  مربوط  کشور 
همان  که  کرمان  کشاورزی  محصولات  ارزآورترین 
نیازمند مدیریت  روزها  این  یا پسته است،  طلای سبز 
است«. شهباز حسن پور افزود: »در حالی که بعد از چند 
امسال  محصول،  نبود  و  خشکسالی  سرمازدگی،  سال 
خودتحریمی  نوعی  شاهد  است،  بهتر  پسته  شرایط 
خسارت  کشاورزی،  چاه های  کردن  خاموش  و  هستیم 
وارد  اقتصاد  و  مردم  کشاورزان،  به  جبران ناپذیری 

می کند«.
کمیسیون  رئیس  نایب  کرمان،  ایرنا  گزارش  به 
اقتصادی مجلس با اشاره به سومین سفر رئیس جمهور 
به کرمان با هدف حل مشکل کم آبی استان کرمان بیان 
 ۷۰۰ حدود  و  کرمان  استان  مناطق  از  »برخی  کرد: 
روستای استان از آب آشامیدنی مناسب محروم هستند 
موضوع  این  برای  دولت،  سفر  این  در  امیدواریم  که 
تصمیم های خوبی گرفته شود، هر چند که برای برخی 
از شهرستان ها اقدامات خوبی در دستور کار قرار دارد و 
قرارگاه آبرسانی با همکاری سپاه در حال فعالیت است«.

اینکه بیش از ۷۰ درصد مس  با بیان  وی در ادامه 
کشور و بیش از ۴۰ درصد از سنگ آهن کشور در استان 
استان  این  مردم  »زیبندۀ  داد:  ادامه  دارد،  قرار  کرمان 
نیست با وجود این همه مواهب خدادادی باز شاهد فقر 

در برخی از مناطق کرمان باشیم«.
شد:  یادآور  بردسیر  و  سیرجان  مردم  نماینده 
مطالبۀ  به عنوان  جدی  به صورت  که  بحثی  »همچنین 
مردم استان کرمان داریم اتمام پروژه های نیمه تمام است 
که در اولویت دولت نیز قرار دارد، به طوری که کرمان در 
بحث آزادراه ها کمترین سهم را دارد و بیشترین تصادفات 
به نسبت جمعیت در استان کرمان است که امیدواریم 
و  این مطلب مهم و حساس مورد توجه رئیس جمهور 
هیات دولت قرار گیرد«. وی تاکید کرد: »موضوعی که 
تاکنون مغفول مانده، سهم مردم کرمان از معادن استان 
است زیرا متاسفانه مسئولیت اجتماعی معادن به صورت 
کامل و مطلوب انجام نمی شود و در سال گذشته حقوق 
زیاد  مکاتبات  وجود  با  بردسیر  و  سیرجان  مردم  حقه 
پرداخت نشد«. حسن پور افزود: »خواهان اجرای کامل 
شاهد  تا  استان هستیم  در  دولت  هیات  مصوبات سفر 

توسعۀ بیشتر استان باشیم«. 

رئیسانجمنملیخرما:
با شرایطی ناعادلانه  در 
صادرات مواجه هستیم

با  ایران  خرمای  ملی  انجمن  رئیس  اقتصاد:  گروه 
میلیون دلاریِ خرما،  به ۵۰۰  قریب  به صادرات  اشاره 
گفت: »۵۰ درصد از صادرات خرما مختص استان کرمان 
در صادرات خرما  قوی  پتانسیل  کرمان  استان  و  است 
نیاز  افزود: »در تولید خرما  دارد«. محسن رشیدفرخی 
افزایش واحد سطح نداریم، زیرا منابع آبی کشور و  به 
استان کرمان دچار مشکل شده است و باید در بهره وری 
کار کنیم و حتما با برنامه ریزی می توان صادرات خرما را 
به یک میلیارد دلار رساند«. وی با اشاره به ظرفیت بالای 
صادراتی ایران، بیان کرد: »نیازمند بازنگری در تعامل بین 
رایزنان اقتصادی کشور و بخش خصوصی هستیم. اکنون 
در  و  هستیم  مواجه  صادرات  در  ناعادلانه ای  شرایط  با 
رقابت با کشورهای دیگر مظلومانه مقاومت می کنیم زیرا 
بخشنامه های یک  شبه، تصمیمات خلق الساعه، عوارض 
و ... از مشکلاتی است که صادرکنندگان با آن دست و 
پنجه نرم می کنند«. به گزارش ایسنا کرمان، رشیدفرخی 
هفتم تیرماه در جلسۀ کارگروه توسعه صادرات استان 
کرمان که به صورت مجازی با رایزنان بازرگانی ایران در 
کشورهای هدف برگزار شد، اظهار کرد: »یک میلیون و 
۳۰۰ هزار تن، میزان تولید خرما در ایران است و دومین 
تولیدکنندۀ دنیا بعد از مصر هستیم و از لحاظ تنوع ارقام، 
اولین کشور هستیم که همۀ سلیقه ها را در دنیا پوشش 
می دهیم«. وی افزود: »بیش از ۶۰ واریته خرما داریم که 
۱۲ تا ۱۴ واریته آن تجاری است و گردش مالی یک و 

نیم میلیارد دلاری داریم«. 
رشیدفرخی ادامه داد: »انجمن ملی خرما برنامه هایی 
اجرا کرده و در دست اقدام داریم و توانستیم بهره وری را 

۳۰ درصد افزایش بدهیم«.

سرپرستمعاونتاقتصادیاستانداری
کرمانمطرحکرد؛

معادن قدیمی زغال سنگ ظرفیت 
استخراج مکانیزه را ندارند

گروه اقتصاد: سرپرست معاونت اقتصادی استانداری 
استان  زغال سنگ  قدیمی  معادن  این که  بیان  با  کرمان 
گفت:  ندارند،  را  مکانیزه  استخراج  ظرفیت  کرمان 
انجام  تکمیلی  اکتشافات  باید  مکانیزه  استخراج  »برای 
و ذخیره های جدید شناسایی شود و در لایۀ زغالی که 
قطر و ذخیرۀ خوب داشته باشد، بتوان کار را به صورت 
مکانیزه انجام داد«. امیر حسن زاده افزود: »می توانیم در 
بدهیم  انجام  نیمه مکانیزه  به صورت  را  کار  قبلی  معادن 
که با قیمت فعلی شدنی نیست و باید قیمت زغال سنگ 
واقعی شود«. وی تاکید کرد: »با بهبود وضعیت قیمت و 
انجام روش های جدید در استخراج زغال سنگ، می توانیم 
اشتغال، رونق اقتصادی، افزایش تولید و وابستگی کمتر 
گزارش  به  دهیم«.  گسترش  را  گاز  و  نفت  منابع  به 
معدن  از  بازدیدش  به  اشاره  با  کرمان، حسن زاده  ایسنا 
زغال سنگ طبس، از ایجاد هم افزایی در حوزۀ زغال سنگ 
و  داد  خبر  کرمان  استان  شهرستان های  و  طبس  بین 
اظهار کرد: »۷۶ درصد زغال سنگ کشور در طبس تولید 
می شود و سال گذشته در این منطقه دو میلیون تن زغال 
خام و ۷۰۰ هزار تن کنسانتره تولید شده است. وی ادامه 
زغالی  شهرستان  سه  فرمانداران  همراهی  با  »بنده  داد: 
استان کرمان )راور، زرند و کوهبنان( بازدیدی از معادن 
زغال سنگ طبس داشتیم و در این بازدید مشخص شد 
کاملا  به صورت  طبس  زغال  یک  شماره  معدن  فعالیت 
مکانیزه انجام می شود و همۀ فرآیند استخراج تا کارخانه 
زغال شویی به صورت تمام مکانیزه است«. حسن زاده اضافه 
کرد: »این روند از طریق سیستم لانگوال صورت می گیرد 
و بحران کارگری و مسائل دیگر را نداشتند و در واقع به 

سمت معدن نسل سه رفته و مکانیزه شده است«.

رئیسانجمنپستهایران:
بازارهای خارجی پسته را از 

دست دادیم
به  اشاره  با  ایران  پسته  انجمن  رئیس  اقتصاد:  گروه 
اینکه امسال پیش بینی برداشت ۲۰۰ هزار تن محصول 
پسته در کشور وجود دارد، گفت: »این پیش بینی برای 
 ۲۰۲۳ سال  در  آمریکا  یعنی  ایران  پسته  اصلی  رقیب 
میلادی حدود ۶۰۰ هزار تن است و قیمت تمام شده برای 

آن ها نیز کمتر از تولید پسته در ایران است«. 
محمد صالحی اضافه کرد: »در سال ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ 
به دلیل سرمازدگی باغات پسته، با کمبود محصول روبه رو 
شدیم و همین موضوع باعث شد بخشی از بازارهای هدف 
با  امیدواریم در سال جاری  از دست بدهیم که  خود را 
در  بهتری  بازاریابی  به  بتوان  رایزنان  همراهی  و  کمک 
جایگاه  به  را  کرمان  و  ایران  پسته  و  پرداخت  بازارها 
قبلی خود نزدیک کنیم«.  به گزارش روابط عمومی اتاق 
بازرگانی کرمان، وی در نشست کارگروه توسعه صادرات 
استان که با حضور مجازی ۱۸ رایزن بازرگانی ایران در 
کشورهای مختلف برگزار شد، افزود: »پسته ایران از نظر 
طعم، مزه و پایداری در نگهداری و فرآوری نسبت به سایر 
این  از  می توان  و  دارد  برتری  دنیا  در  پسته  محصولات 

کیفیت برای حضور در بازارهای جهانی استفاده کرد«. 

شرایط جدید دریافت کارت 
سوخت وسایل نقلیه نوپلاک 

فرآورده های  ملی پخش  مدیر شرکت  اقتصاد:  گروه 
و  درخواست  ثبت  جدید  شرایط  کرمان،  منطقه  نفتی 
نوشماره  نقلیه  وسایل  سوخت  هوشمند  کارت  پیگیری 
و نوپلاک را اعلام کرد و گفت: »مالکان محترم وسایل 
کارت  تولید  درخواست  ثبت  جهت  نوشماره  نقلیه 
کنند«.  مراجعه   ۱۰+ پلیس  دفاتر  به  سوخت  هوشمند 
محترم  مالکان  »همچنین  افزود:  نورالدینی  سیدباقر 
خود  سوخت  هوشمند  کارت  که  نوپلاک  نقلیه  وسایل 
را دریافت نکرده اند، لازم است برای بررسی وضع کارت 
مراجعه   ۱۰+ پلیس  دفاتر  به  خود  سوخت  هوشمند 
به  کنند«.  ثبت  را  خود  درخواست  نیاز،  صورت  در  و 
گزارش باشگاه خبرنگاران جوان کرمان، وی با اشاره به 
خردادماه  پایان  تا  که  متقاضیانی  سوخت  کارت  اینکه 
سال جاری ثبت نام کرده اند تولید و ارسال شده، افزود: 
خودرو  المثنی  سوخت  کارت  که  خودرو هایی  »مالکین 
خود را هنوز دریافت نکرده اند، می بایست به دفاتر پلیس 
مراجعه  خود  سکونت  محل  پستی  باجه های  یا  و   ۱۰+
کنند«. نورالدینی از مردم خواست، در هنگام مراجعه به 
کارت  از  عرضه سوخت جهت سوختگیری،  جایگاه های 

سوخت شخصی خود استفاده کنند. 

خبر خبر

انشعابوکنتورآببهباغشاهزادهماهاناختصاصیابد

کارگرانزغالسنگمعدنهشونیبلاتکلیفهستند

درخواستمیراثفرهنگیازآبفا:

باگذشتقریبیکماهازسیلکوهبنان؛

با  کرمان  اتاق  رئیس  اقتصاد:  گروه 
اشاره به اینکه استان کرمان صادرکنندۀ 
تولید  »حجم  گفت:  است،  افزوده  ارزش 
استان زیاد است و با توجه به وجود ارادۀ 
استان،  در  صادرات  توسعۀ  برای  جدی 
صادرات محور  و  باکیفیت  تولید  به  باید 

بیش از گذشته توجه شود«.
به  اشاره  با  طبیب زاده  سیدمهدی 
اینکه استان کرمان قصد دارد نگرش به 
صادرات را تغییر دهد، افزود: »اگر فرآیند 
همچنان  نکنیم  را حل  صادرات  پیچیدۀ 
باید به صادرات ارزش افزوده و کالاهای 

خام ادامه دهیم«.
وی با بیان این که ۸۰ درصد مشکلات 
در  و  است  کشور  درون  در  ما  صادراتی 

و  بازار  مکانیزم  فقط  کشور  از  خارج 
»صادرات  داد:  ادامه  دارد،  وجود  رقابت 
مشکلاتی  با  کرمان  استان  محصولات 
مناسب،  نقل  و  حمل  شبکه  نبود  مانند 
کسب  فضای  چالش های  مالی،  تامین 
برای  ترجیحی  تعرفه های  نبود  کار،  و 
بودن  دشوار  و  بیشتر  رقابت  و  صادرات 
بسیاری  که  روبه روست  فرآیندها  برخی 
توسعۀ  راستای  در  باید  مسائل  این  از 
صادرات توسط حاکمیت تامین و برطرف 
تولید  خصوصی  بخش  وظیفۀ  زیرا  شود 

محصول باکیفیت است«.
اتاق  عمومی  روابط  گزارش  به 
نشست  در  طبیب زاده  کرمان،  بازرگانی 
کارگروه توسعه صادرات استان با حضور 

در  ایران  بازرگانی  رایزن   ۱۸ مجازی 
»مشکل  کرد:  بیان  مختلف،  کشورهای 
مبادله ای  هزینه های  صادرات،  در  اصلی 
و  تولیدکننده  هر  توسط  پرداخت شده 
تداوم  برای  باید  که  است  صادرکننده 
روند صادرات و توسعۀ آن، نرخ ها اصلاح 

شوند«.
وی اضافه کرد: »در حال حاضر قیمت 
تمام  دلار   ۱۰ ایران  در  پسته  کیلو  هر 
می شود اما رقیب اصلی پسته ایران یعنی 
آمریکا، هر کیلو پسته را ۸ دلار می فروشد 
و قطعا با این قیمت ما نمی توانیم پسته 

خود را بفروشیم«.
»بسیاری  گفت:  کرمان  اتاق  رئیس 
آن  در  ایران  رایزنان  که  کشورهایی  از 
دارند  شرکت  نشست  این  در  کشورها 
کشورهای هدف صادراتی استان محسوب 
صادراتی  ظرفیت های  باید  که  می شوند 
بازارهای  تا  استان به خوبی معرفی شود 

هدف صادراتی شناسایی شوند«.
اتاق  آمادگی  به  اشاره  با  طبیب زاده 
کرمان برای رسیدن به مدلی برای توسعۀ 
صادرات استان، افزود: »رایزنان بازرگانی 
محصولات  رقبای  و  بازار  تحلیل  برای 
در  نمایشگاه ها  برگزاری  و  صادراتی 
و  همراهی  را  استان ها  هدف،  کشورهای 

حمایت کنند«. 

80 درصد مشکلات صادرات در درون کشور است
رئیساتاقکرمان:


